



2019

APRIL – AVRIL

# Matthew Hines Case COMPLETELY EXONERATED

Considering the tragic death of Matthew Hines 4 years ago and the subsequent charges brought against two of our members, the court delivered the following decision; **“No reasonable jury, properly instructed, could return a verdict of guilty.”**

Those were the words of the Honorable Judge Ronald LeBlanc on Friday, April 5th in Moncton, NB, that dismissed the charges of manslaughter and criminal negligence against our members, Alvida Ross and Matt Bourgoïn.

In a well thought out and clear decision, Judge Leblanc determined that neither Ross nor Bourgoïn acted in a way that was with wanton or reckless disregard for the life or safety of Matthew Hines.

Judge LeBlanc agreed that **“force used was necessary, reasonable and warranted under the circumstances and did not amount to an unlawful act.”**

He also went on to say that **“OC spray according to policy is the preferred method over use of physical handling to deal with a physically uncooperative inmate and that there is no evidence to support that the use of pepper spray was objectively dangerous in nature or that its use ran an obvious or serious risk to Matthew Hines life.”**

Both Ross and Bourgoïn are relieved to have this tragic ordeal come to an end, along with other colleagues who have suffered following this tragedy. The two officers are eager to move on with their lives, which has been on hold since the charges were laid in January 2018. Both would like to thank their union, their fellow Correctional Officers and the CSN for the support and legal defense.

UCCO-SACC-CSN continues to offer its condolences to the Hines family as no correctional officer ever wants to be involved in a tragic situation where an inmate loses their life.

**AS A RESULT, NO ONE IS ON TRIAL  
FOR DOING THEIR JOB TODAY.**



# Affaire Matthew Hines COMPLÈTEMENT EXONÉRÉS

**«Aucun jury raisonnable, ayant reçu des instructions appropriées, ne pourrait rendre un verdict de culpabilité».** Tels ont été les mots prononcés par l'honorable juge Ronald LeBlanc, le vendredi 5 avril dernier à Moncton, N.-B., rejetant ainsi les accusations d'homicide involontaire et de négligence criminelle contre deux de nos membres, Alvida Ross et Matt Bourgoïn.

Dans une décision réfléchie et claire, le juge Leblanc a déterminé que ni Ross ni Bourgoïn n'avaient posé d'actes gratuits ou n'avaient été insouciants envers la vie ou la sécurité de Matthew Hines.

Le juge LeBlanc a convenu que **«l'utilisation de la force était nécessaire, raisonnable et justifiée dans les circonstances et qu'elle ne constituait pas un acte illégal».**

Il a également ajouté que **«les aérosols d'OC, conformément à la politique, constituent la méthode privilégiée, par rapport à la manipulation physique, pour traiter un détenu ne coopérant pas physiquement et qu'aucune preuve ne permet de penser que l'utilisation de l'aérosol au poivre de cayenne était de nature objective ou dangereuse ou que son utilisation présentait un risque évident ou sérieux pour la vie de Matthew Hines.»**

Ross et Bourgoïn sont tous les deux soulagés de la fin de cette épreuve tragique, ainsi que les autres collègues qui ont souffert de cette tragédie. Les deux agents attendent avec impatience de pouvoir reprendre leur vie, qui est suspendue depuis le dépôt des accusations en janvier 2018.

Ils souhaitent remercier leur syndicat, leurs collègues agents correctionnels et la CSN pour leur soutien et leur défense juridique.

UCCO-SACC-CSN souhaite offrir une fois de plus ses sincères condoléances à la famille Hines. Aucun agent correctionnel ne devrait être impliqué dans une situation tragique où un détenu perd la vie.

**AU BOUT DU COMPTE, PERSONNE N'EST POURSUIVI  
POUR AVOIR FAIT SA JOB.**